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PROTOKÓŁ Nr II/2024 

z II Sesji Rady Gminy Przelewice 

w dniu 28 maja 2024 roku  

Protokół z posiedzenia Rady Gminy Przelewice w dniu 28 maja 2024  r. przy udziale 14 

radnych.( Radna Agnieszka Czogała ze względu na sprawy rodzinne nie uczestniczyła w 

obradach – nieobecność została usprawiedliwiona. ) 

Listy obecności radnych i osób biorących udział w sesji stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do 

niniejszego protokołu. 

Sesja Rady Gminy Przelewice odbyła się w sali świetlicy wiejskiej w Lucinie.  Obrady sesji 

były nagrywane i transmitowane. Retransmisja z obrad sesji znajduje się na stronie Biuletynu 

Informacji Publicznej Gminy Przelewice . 

Otwarcia posiedzenia dokonał i prowadził obrady  Przewodniczący Rady Gminy Marek Kibała 

, który powitał radnych, zaproszonych gości i osoby obecne na sesji. 

Na podstawie listy obecności oraz sprawdzenia obecności za pomocą urządzeń do głosowania 

imiennego Prowadzący obrady stwierdził, że w obradach bierze udział 14 Radnych. .( Radna 

Agnieszka Czogała ze względu na sprawy rodzinne nie uczestniczyła w obradach – nieobecność 

została usprawiedliwiona.)  Sesja była prawomocna do podejmowania uchwał.  

1b. zgłaszanie zmian do porządku obrad 

Do przedłożonego porządku nie wprowadzono zmian.  

1c. przyjęcie protokołu z obrad I Sesji Rady Gminy  

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że protokół z I sesji Rady Gminy Przelewice był wyłożony w 

Biurze Rady Gminy i radni mogli zapoznać się z jego treścią.  

Radni nie zgłosili uwag do treści protokołu I sesji Rady Gminy Przelewice i w wyniku 

głosowania przyjęli ww. protokół jednogłośnie przy 14 głosach za.  

2. Interpelacje i zapytania Radnych 

 Radny Wiśniewski zabierając głos poinformował, że w lutym br. jednostka OSP Jesionowo 

złożyła wniosek do Pana Wójta dot. prowadzenia ewidencji majątku oraz księgowości 
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Ochotniczej Straży Pożarnej i do dnia dzisiejszego nie otrzymała odpowiedzi. Powtórnie 

zwrócił się z pytaniem jakie jest stanowisko gminy w tej kwestii.  

Radny B. Pokorski zabierając głos złożył interpelację w sprawie odwodnienia drogi gminnej  

w Płońsku. Interpelacja została złożona na piśmie i stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. 

Radny W. Pender zabierając głos złożył interpelację dot. dokończenia drogi na nowym osiedlu 

w m. Kłodzino oraz utworzenia świetlicy wiejskiej w Kłodzinie.  Interpelacje zostały złożone 

na piśmie i stanowią załączniki nr 4 i 5 do niniejszego protokołu. 

Radny E. Skwarek złożył zapytanie dot. organizacji transportu z miejscowości Ukiernica i 

Lubiatowo. Zapytanie zostało złożone na piśmie i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

Radny K. Soska zabierając głos złożył interpelację dot. ewentualnego wycofania odwołania od 

decyzji Zachodniopomorskiego Kuratora Oświaty w Szczecinie dot. likwidacji PSP w 

Jesionowie w związku z deklaracjami Pana Wójta o nie likwidowaniu ww. placówki.  

Interpelacja została złożona na piśmie i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Radny W. Wiśniewski nawiązując do stanu dróg na terenie gminy zwrócił uwagę, na problem 

jaki zaistniał przy nowej drodze w m. Jesionowo.  

Radny H. Nawój zabierając głos złożył interpelacje dot. budowy chodników w miejscowości 

Przelewice oraz naprawy dróg powiatowych w poszczególnych miejscowościach na terenie 

gminy. Interpelacje zostały złożone na piśmie i stanowią kolejno załączniki Nr 8,9 do 

niniejszego protokołu. 

3. Wysłuchanie informacji nt. bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Przelewice. 

3a. Informację przedkłada Komendant Powiatowy Policji w Pyrzycach. 

W tym punkcie informację przedłożyła Komendant Komisariatu Policji w Lipianach Pani 

Monika Klemenska. 

Dyskusja  

Radny B. Pokorski poruszył kwestię kontroli zgłoszeń o nadmiernej prędkości  

w miejscowościach z terenu gminy.  
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Pan Przewodniczący zwrócił się z pytaniem jak Komisariat Policji zamierza wcielić w życie  

kierunki działań na 2024 r. przedstawione w niniejszym sprawozdaniu. W dalszej części 

swojej wypowiedzi odniósł się do nagminnie przekraczanej prędkości w m. Laskowo przez 

uczestników ruchu drogowego . 

Komendant M. Klemenska zabierając głos udzieliła stosownych wyjaśnień. 

Radna D. Pitura w nawiązaniu do kierunków działań policji na obecny rok, zwróciła się z 

pytaniem ile średnio w roku na terenie gminy jest imprez masowych w myśl ustawy o 

imprezach masowych. W dalszej kolejności zapytała czy policja ma jakiekolwiek narzędzia 

aby zweryfikować charakter takiej imprezy.  

Pan Przewodniczący zwrócił się z pytaniem czy w jednostce Powiatowej istnieją wakaty w 

zadudnieniach w jednostce powiatowej.  

Komendant M. Klemenska odniosła się do zapytań pana Przewodniczącego. Udzielając 

odpowiedzi radnej D. Piturze poinformowała, że w myśl ustawy o imprezach masowych takich 

na terenie gminy nie ma, zazwyczaj są to imprezy o charakterze kulturalno-rozrywkowym czyli 

do 1000 uczestników. od. Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie 

www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Pan Przewodniczący podziękował pani Komendant za przygotowanie materiału i 

przedstawienie stosownych informacji.  

3b. Informację przedkłada Komendant Powiatowy PSP w Pyrzycach. 

W tym punkcie informację przedstawiła pani mł. kap. Anna Kaźmierczak. 

Pan Przewodniczący zabierając głos zwrócił się z pytaniem czy w jednostce PSP w Pyrzycach 

istnieją wakaty. Następne pytanie dot. dostępności kierowców w jednostkach OSP na terenie 

gminy. 

Pani Kapitan udzieliła stosownych informacji w kwestii zatrudnienia i organizacji pracy 

jednostek OSP. Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie www.rada.przelewice.pl – 

zakładka nagrania. 

Radny B. Pokorski zabierając głos zwrócił się z pytaniem dot. dotacji dla jednostek OSP na 

kwotę w wysokości 156 000 zł, a mianowicie na co ww. środki zostały przeznaczone.  

Pani Kapitan poinformowała, że środki zostały przeznaczone na dofinansowanie do zakupu 

wozu strażackiego dla OSP Obromino.  
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 3c. Informację przedkłada Prezes Zarządu Oddziału Gminnego Związku OSP RP w 

Przelewicach druh Janusz Wójtowicz.  

W imieniu pana Prezesa informację przedłożyli : 

Zastępca Prezesa Zarządu Gminnego OSP w Przelewicach W. Wiśniewski zabierając głos 

poinformował, że wszystkie jednostki z terenu gminy funkcjonują zgodnie z ustawą o 

ochotniczych strażach pożarnych. W swojej wypowiedzi odniósł się do organizacji pracy 

kierowców jednostek OSP.  Poruszył również ważną kwestię szkolenia nie tylko strażaków, ale 

i mieszkańców w zakresie pierwszej pomocy.  

Radny B. Pokorski zabierając głos poinformował o najczęstszych zagrożeniach jakie 

powstawały na terenie gminy. W dalszej części przedstawił zasoby samochodów pożarniczych 

jakimi władają jednostki OSP. Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie 

www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

PRZERWA 

WZNOWIENIE OBRAD 

 

4. Projekt uchwały w sprawie powołania i ustalenia liczbowego  

i osobowego składu stałych Komisji Rady Gminy  

W tym punkcie głos zabrał pan Przewodniczący Rady M. Kibała przedkładając projekt 

uchwały.  

Dyskusja 

Radny K. Soska zaproponował, aby skład liczbowy Komisji Społecznej był 7 osobowy  

w związku z dużym zainteresowaniem, pozostałe zaś w składzie 5 osobowym. 

Radny H. Nawój zaproponował, aby składy liczbowe stałych komisji rady kształtowały się  

w liczbie 5 osób.  

Pan Mecenas zabierając głos wyjaśnił kwestię głosowania nad składem liczbowym oraz 

osobowym składu Komisji. 

W pierwszej kolejności pan Przewodniczący poddał głosowanie nad składem liczbowym 

Komisji Budżetowej - w liczbie 5 osób. Przedmiot głosowania został przyjęty 14 głosami za.  
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Następnie Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego K. Soski . 

Głosowanie nad składem liczbowym Komisji Społecznej - w liczbie 7 osób. Przedmiot 

głosowania został odrzucony przy 6 głosach za i 8 przeciw. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie nad składem liczbowym Komisji Społecznej - w 

liczbie 5 osób. Przedmiot głosowania został przyjęty przy 8 głosach za, 5 przeciw i 1 

wstrzymującym się.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie nad składem liczbowym Komisji Rolnictwa - w 

liczbie 5 osób. Przedmiot głosowania został przyjęty przy 14 głosach za, 0 przeciw i 0 

wstrzymujących się.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie nad składem liczbowym Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji - w liczbie 5 osób. Przedmiot głosowania został przyjęty przy 14 głosach 

za. 

Radny K. Soska w imieniu Klubu OKS Przelewice zaproponował, aby w komisjach Rady 

Gminy odzwierciedlić układ sił w Radzie a większość w komisjach układałaby się następująco, 

w 3 komisjach większość miałaby grupa radnych związanych z Panem Wójtem a w dwóch 

członkowie Klubu Radnych tj. w  Komisji Rolnictwa i Komisji Społecznej. 

Radny K. Soska przedstawił propozycje kandydatur do poszczególnych stałych komisji Rady.  

Pan Przewodniczący przedstawił kandydatury do Komisji Budżetowej w osobach : Kibała M. 

, Nawój H., Skwarek E., Soska K., Wiśniewski W.  Radni wyrazili zgodę na pracę w ww. 

Komisji. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie nad składem Komisji Budżetowej. Przedmiot 

głosowania został przyjęty przy 14 głosach za. 

Posiedzenie opuścił Radny Krzysztof Soska.  

Pan Przewodniczący poinformował, że zgodnie ze złożonymi ankietami do Komisji Społecznej 

chęć pracy zgłosili następujący radni: A .Czogała, R .Dąbrowska, Ż. Mrówczyńska, W. Pender, 

D. Pitura. Wobec powyższego poddał pod głosowanie ww. kandydatury.  

Głosowanie nad kandydaturą radnej Czogała Agnieszka do Komisji Społecznej.  

Przedmiot głosowania został przyjęty przy 7 głosach za, 6 przeciw. Protokół z głosowania 

stanowi załącznik nr  10 . 

Głosowanie nad kandydaturą radnej Dąbrowska Renata do Komisji Społecznej. Przedmiot 
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głosowania został przyjęty przy 12 głosach za, 1 przeciw. Protokół z głosowania stanowi 

załącznik nr  11 .  

Głosowanie nad kandydaturą radnej Mrówczyńska Żaneta do Komisji Społecznej. 

Przedmiot głosowania został przyjęty przy 8 głosach za,  5 przeciw. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr  12 . 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Waldemar Pender do Komisji Społecznej 

Przedmiot głosowania został przyjęty przy 6 głosach za, 5 przeciw i 2 wstrzymujących się. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr  13 . 

Głosowanie nad kandydaturą radnej Pitura Dominika do Komisji Społecznej. 

Przedmiot głosowania został przyjęty przy 6 głosach za, 4 przeciw i 3 wstrzymujących się. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr  14 . 

Głosowanie nad kandydaturą radnej Połczyńska Ewa do Komisji Społecznej. Przedmiot 

głosowania został przyjęty przy 9 głosach za, 4 przeciw i 0 wstrzymujących się. Protokół z 

głosowania stanowi załącznik nr  15 . 

Pan Mecenas wyjaśnił kwestię ustalenia składu osobowego komisji.  

Radny W. Wiśniewski zabierając głos złożył wniosek, aby skład Komisji Społecznej 

kształtował się następująco : Dąbrowska R. , Mrówczyńska Ż. , Połczyńska E. , Pender W. , 

Pitura D. 

Odbyło się głosowanie nad wnioskiem radnego W. Wiśniewskiego dot. ustalenia składu 

osobowego Komisji Społecznej w składzie : Dąbrowska R. , Mrówczyńska Ż. , Połczyńska E. 

, Pender W. , Pitura D. Przedmiot głosowania został przyjęty przy 8 głosach za, 5 przeciw. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr  16 . 

Następnie pan Przewodniczący poinformował, że zgodnie ze złożonymi ankietami do Komisji 

Rolnictwa chęć pracy zgłosili następujący radni : A. Czogała, D. Janasik, K. Krzykwa, B 

.Pokorski, D. Skiba i W. Wiśniewski. 

Głosowanie nad kandydaturą radnej Czogała Agnieszka do Komisji Rolnictwa. 

Przedmiot głosowania został przyjęty przy 10 głosach za, 3 przeciw. Protokół z głosowania 

stanowi załącznik nr  17 . 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Janasik Damian do Komisji Rolnictwa. 

Przedmiot głosowania został przyjęty przy 8 głosach za, 5 przeciw. 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Krzykwa Krystian do Komisji Rolnictwa  

Przedmiot głosowania został przyjęty przy 8 głosach za, 5 przeciw. Protokół z głosowania 
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stanowi załącznik nr  18. 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Pokorski Bogusław do Komisji Rolnictwa 

Przedmiot głosowania został odrzucony przy 5 głosach za i 8 przeciw. Protokół z głosowania 

stanowi załącznik nr  19. 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Skiba Dariusz do Komisji Rolnictwa. 

Przedmiot głosowania został przyjęty przy 8 głosach za, 5 przeciw. Protokół z głosowania 

stanowi załącznik nr  20 . 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Wiśniewski Waldemar do Komisji Rolnictwa 

Przedmiot głosowania został przyjęty przy 8 głosach za, 5 przeciw. Protokół z głosowania 

stanowi załącznik nr  21. 

Pan Przewodniczący przedstawił skład Komisji Rolnictwa, który kształtuje się następująco : 

Czogała A., Janasik D. , Krzykwa K. , Skiba D., Wiśniewski W.  

W tym punkcie wywiązała się dyskusja nt. pozbawienia pracy radnego B. Pokorskiego w 

komisjach, które analizują materiały przed obradami sesji Rady Gminy.  

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że zarówno sesje jak i komisje rady są otwarte i 

radny B. Pokorski będzie mógł uczestniczyć w dowolnym posiedzeniu Komisji jednak bez 

prawa głosowania. 

Radny B. Pokorski zabierając głos zwrócił się z prośbą do pana Mecenasa o wyjaśnienie czy 

radnego można pozbawić możliwości pracy w stałych komisji Rady. 

Pan Mecenas wyjaśnił, że radny B. Pokorski jest członkiem jednej ze stałych komisji, a 

mianowicie komisji Skarg, Wniosków i Petycji,  która jest jedną z pięciu stałych komisji Rady 

Gminy. 

 

Uchwałę Nr II/3/2024   w sprawie powołania i ustalenia liczbowego i osobowego składu stałych 

Komisji Rady Gminy   podjęto  8 głosami „za”, przeciw – 5 , wstrzymujących się -0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. Uchwała stanowi 

załącznik nr  23. 

5. Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 

W tym punkcie głos zabrał Pan Przewodniczący Rady M. Kibała przedkładając projekt 

uchwały.  
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Na kandydatów do Komisji Rewizyjnej zgłoszono : Janasik D, Skwarek E. ,Soska K. , 

Połczyńska E. , Mrówczyńska Ż.  

Wobec braku innych kandydatur Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie zamknięcie listy 

kandydatów na członków Komisji Rewizyjnej. Przedmiot głosowania został przyjęty przy 12 

głosach za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się . 

Następnie pan Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. składzie.  

Uchwałę Nr  II/4/2024 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej  podjęto 13  głosami „za”, 

przeciw – 0 , wstrzymujących się -0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. Uchwała stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu. 

PRZERWA 

WZNOWIENIE OBRAD 

6. Projekt uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Radna E. Połczyńska zgłosiła kandydaturę radnego D. Janasika na Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej. Pan radny D. Janasik wyraził zgodę.  

Pan radny K. Soska wrócił na salę obrad. 

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej. Przedmiot głosowania został przyjęty przy 8 głosach za i 5 przeciw. 

Głosowanie nad wnioskiem formalnym pana radnego K. Soski dot. reasumpcji głosowania nad 

ww. projektem uchwały . Przedmiot głosowania został przyjęty 10 głosami za 3 przeciw i 1 

wstrzymującym się. 

Ponowne głosowanie nad projektem uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej. 

Uchwałę Nr  II/5/2024    w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  podjęto 

8  głosami „za”, przeciw – 6 , wstrzymujących się -0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. Uchwała stanowi 

załącznik nr 27 do protokołu. 

PRZERWA 
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WZNOWIENIE OBRAD 

7. Projekt uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji. 

W tym punkcie głos zabrał Pan Przewodniczący Rady M .Kibała przedkładając projekt 

uchwały.  

Radna R. Dąbrowska na Przewodniczącego Komisji zaproponowała radną E. Połczyńska. , 

która wyraziła zgodę.  

Uchwałę Nr II/6/2024  w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji podjęto 10  głosami „za”, przeciw – 4 , wstrzymujących się -0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. Uchwała stanowi 

załącznik nr 29  do protokołu. 

8. Projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Przelewicach.  

W tym punkcie projekt uchwały przedłożył Wójt Gminy pan Mieczysław Mularczyk.   

Następnie Przewodniczący Rady Gminy  M. Kibała poprosił o zgłaszanie kandydatur na ww. 

przedstawiciela. Zgłoszono następujące kandydatury : radny W. Wiśniewski, radny W. Pender, 

radny D. Skiba. Ww. kandydaci wyrazili zgodę na członków ww. Rady Społecznej.  

Wobec braku innych kandydatur pan Przewodniczący poddał pod głosowanie zamknięcie listy 

kandydatur. Przedmiot głosowania został przyjęty 14 głosami za.  

Uchwałę II/7/2024 w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Przelewicach podjęto 14 głosami „za”, przeciw – 0 , 

wstrzymujących się -0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. Uchwała stanowi 

załącznik nr 31 do protokołu. 

9. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Przelewice do Rady 

Społecznej przy Szpitalu Powiatowym w Pyrzycach. 

W tym punkcie głos zabrał Pan Przewodniczący Rady M. Kibała przedkładając projekt 

uchwały. 
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Następnie poprosił o zgłaszanie kandydatur na ww. przedstawiciela. Zgłoszono następujące 

kandydatury : radna D. Pitura, radny M. Kibała. Ww. osoby wyraziły zgodę na kandydowanie. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie zamknięcie listy kandydatur do Rady Społecznej 

przy Szpitalu Powiatowym w Pyrzycach. Przedmiot głosowania został przyjęty przy 14 głosach 

za.  

W wyniku głosowania na przedstawiciela Gminy Przelewice wybrano radnego M. Kibałę przy 

8 głosach za, 6 przeciw, wstrzymujących się -0.  

Protokoły z głosowań nad poszczególnymi kandydaturami stanowią kolejno załącznik Nr 32 , 

Nr 33 do niniejszego protokołu.  

Uchwałę Nr  II/8/2024  w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Przelewice do Rady 

Społecznej przy Szpitalu Powiatowym w Pyrzycach podjęto 8  głosami „za”, przeciw – 6 , 

wstrzymujących się -0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. Uchwała stanowi 

załącznik nr 35  do protokołu. 

10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy 

Przelewice. 

W tym punkcie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy  

M. Kibała, który przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Dyskusja 

Radny E. Skwarek zabierając głos wypowiedział się w kwestii przedstawionego uzasadnienia. 

W dalszej części swojej wypowiedzi zaproponował, aby wynagrodzenie Wójta zostało na 

obecnym poziomie tj. pensja zasadnicza 8820,00 dodatek funkcyjny: 1900 dodatek specjalny: 

3216 i dodatek stażowy 20 % od wynagrodzenia zasadniczego.  

Radny K. Soska zabierając głos zwrócił się z pytaniem do pani Skarbnik a także do pana Wójta 

czy planowane są podwyżki dla pracowników Urzędu, jeżeli tak to w jakiej wysokości.  

Pani Skarbnik poinformowała, że w momencie planowania budżetu na 2024 r. podwyżki dla 

pracowników były zaplanowane w wysokości 10% i takie podwyżki od miesiąca lutego 

pracownicy Urzędu otrzymali.  
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Pan Przewodniczący zabierając głos poinformował, że przed złożeniem propozycji Wysokiej 

Radzie analizował wynagrodzenia włodarzy z ościennych gmin. Wypowiedź w całości do 

odsłuchania na stronie www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Pan Wójt odniósł się do wypowiedzi Pana Przewodniczącego. Wypowiedź w całości do 

odsłuchania na stronie www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Na prośbę Pana Przewodniczącego Pan Mecenas wyjaśnił kwestię głosowania nad poprawką 

złożoną przez radnego E. Skwarka. 

Radny E. Skwarek przedstawił poprawkę do projektu uchwały, która została poparta przez 3 r 

radnych (radny E. Skwarek, radny B. Pokorski, radny W. Pender) 

Głosowanie nad poprawką zgłoszoną przez grupę radnych dot. projektu uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy Przelewice.  

Przedmiot głosowania został odrzucony przy 6 głosach za i 8 przeciw. Protokół z głosowania 

stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 

W związku z tym, że propozycja radnych została odrzucona, Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie pierwotny projekt uchwały.  

Uchwałę Nr  II/9/2024  w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy 

Przelewice podjęto 8  głosami „za”, przeciw – 5, wstrzymujących się -1. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu. Uchwała stanowi 

załącznik nr 38 do protokołu. 

11. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet radnym oraz 

określenia zasad zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Rady 

Gminy Przelewice.  

W tym punkcie głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy radny H. Nawój przedkładając 

projekt uchwały, złożony przez grupę radnych.  

Pan Przewodniczący uzupełnił wypowiedź Radnego H. Nawoja o stosowne wyliczenia. 

Nadmienił, że stawki ryczałtu zarówno Przewodniczącego jak i Wiceprzewodniczącego Rady 

nie uległy zmianie od 1998 roku. Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie 

www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Dyskusja 
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Radny K. Soska poinformował, że ma mieszane uczucia co do przedstawionych propozycji. 

Stwierdził, że należałoby pochwalić radnych poprzedniej kadencji , którzy nie podnosili diet, 

ponieważ generalnie praca radnych powinna mieć charakter działalności społecznej i na tym 

etapie wołałby nie głosować nad takim projektem, gdyż źle się dzieje kiedy zaczynają 

dominować pieniądze. W dalszej części swojej wypowiedzi podzielił się swoją refleksją nt. 

dzisiejszych głosowań nad składami komisji. Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie 

www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Radny H. Nawój odniósł się do wypowiedzi radnego K. Soski. W swojej wypowiedzi 

podkreślił, że radni nie pracują dla pieniędzy przytaczając swoją osobę. Wypowiedź w całości 

do odsłuchania na stronie www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Radny K. Soska odniósł się do wypowiedzi radnego H. Nawoja. Zwrócił uwagę, że nie zarzucał 

Radnym pracy wyłącznie dla pieniędzy.  

Uchwałę Nr   II/10 /2024    w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet radnym oraz 

określenia zasad zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Rady Gminy 

Przelewice podjęto 8  głosami „za”, przeciw – 6, wstrzymujących się -0 . 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu. Uchwała stanowi 

załącznik nr 40 do protokołu. 

 

12. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłat diet dla sołtysów. 

W tym punkcie głos zabrała Skarbnik Gminy pani A. Kozanka-Lipka przedkładając projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Dyskusja 

Radny K. Soska w imieniu klubu OKS Przelewice stwierdził, że przedstawiony projekt uchwały 

jest uchwałą idącą w dobrym kierunku, jednakże praca sołtysów jest niedoceniana.  

Zaproponował, aby wynagrodzenie sołtysów wynosiło 500zł. W związku z powyższym 

przedłożono poprawkę do ww. projektu uchwały, a także do uchwały budżetowej wskazując 

źródło finansowania ww. propozycji.  Stosowne dokumenty złożono na ręce Pana 

Przewodniczącego. 
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Pani Skarbnik poinformowała, że  klub nie może wprowadzić zmian w budżecie wskazując 

źródło finansowania na dietę. Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie 

www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Radny K. Soska poinformował że klub wskazuje poprawkę zbilansowaną, ponieważ wskazują 

nie tylko koszt ale i paragraf, z którego widzą możliwość przesunięcia środków.  

Pan Mecenas zabierając głos odniósł do ustawy o finansach publicznych, wyjaśniając kwestię 

uprawnień wprowadzania zmian do uchwały budżetowej.  

Pani Skarbnik odniosła się do zmian zaproponowanych przez klub radnych. Wypowiedź w 

całości do odsłuchania na stronie www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Radny H. Nawój pokreślił że sołtys pełni bardzo ważną rolę w społecznym życiu wsi. Zachęcił 

do współpracy z nimi. W dalszej części swojej wypowiedzi odniósł się do proponowanych 

stawek, stwierdził, że w przyszłości można podnieść kwotę do proponowanej przez radnego K. 

Soski. Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie www.rada.przelewice.pl – zakładka 

nagrania. 

Radny E. Skwarek odniósł się do wypowiedzi Pana Mecenasa. Pokreślił, że Rada ma prawo 

wnieść poprawki do zmian do budżetu, które zaproponowała Pani Skarbnik. Jeżeli rada nie 

mogłaby ingerować w taki projekt uchwały to po co go przedstawiać i nad nim głosować.  

Pan Mecenas stwierdził, że zacytował treść przepisu jednakże nie powiedział że rada nie ma 

możliwości wprowadzania jakichkolwiek zmian. Wypowiedź w całości do odsłuchania na 

stronie www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

W tym temacie wywiązała się szeroka dyskusja. Wypowiedź w całości do odsłuchania na 

stronie www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Radny K. Soska zaproponował 5-cio minutową przerwę w celu ustalenia konkretnych wyliczeń, 

którą ogłosił Przewodniczący obrad. 

PRZERWA 

WZNOWIENIE OBRAD 

Radny H. Nawój poinformował, że propozycja wzrostu diety do kowty 350 zł była 

konsultowana z kilkoma sołtysami, stąd ta proponowana stawka podwyżki.  

Radny E. Skwarek odniósł się do wypowiedzi Radnego H. Nawoja. 



Strona | 14  
 

Głosowanie nad poprawką zgłoszoną przez Klub Radnych OKS Przelewice dot. projektu 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłat diet dla sołtysów. Przedmiot głosowania 

został odrzucony przy 6 głosach za, 7 przeciw i  1 wstrzymującym się.  

Wobec powyższego Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie pierwotny projekt uchwały 

przedstawiony przez Wnioskodawcę.  

Uchwałę Nr II/11/2024 w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłat diet dla sołtysów podjęto 

14  głosami „za”, przeciw – 0, wstrzymujących się -0 . 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu. Uchwała stanowi 

załącznik nr 42 do protokołu. 

 

13. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Przelewice na 2024 rok. 

W tym punkcie głos zabrała Skarbnik Gminy Pani A. Kozanka-Lipka przedkładając projekt 

uchwały z autopoprawką wraz z uzasadnieniem.  

Dyskusja 

Radny K. Soska zabierając głos zwrócił się z pytaniem do Pani Skarbnik, co się wydarzyło, że 

w maju dochód z podatków zwiększamy o ponad 1 mln złotych.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w momencie planowania budżetu na 2024 rok podatek liczony był 

na bazie symulacji. W momencie złożenia deklaracji podatkowych od jednego z podatników 

podatek wzrósł od wartości od budowli.  

Radny E. Skwarek zwrócił się z pytaniem od kiedy gmina ma wiedze, że taki podatek wpłynie. 

Pani Skarbnik poinformowała, że deklaracje od osób prawnych składane są do końca stycznia 

więc w posiadaniu informacji była w lutym w momencie wprowadzenia deklaracji przez 

pracownika. Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie www.rada.przelewice.pl – 

zakładka nagrania. 

Uchwałę Nr II/12/2024  w sprawie zmian w budżecie Gminy Przelewice na 2024 rok podjęto 

9 głosami „za”, przeciw – 0, wstrzymujących się -4 . 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu. Uchwała stanowi 

załącznik nr 44 do protokołu. 
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14. Odpowiedzi na zgłoszone w pkt. 2 interpelacje i zapytania Radnych.  

W tym punkcie Pan Wójt poinformował, że odpowiedzi zgodnie z prośbą radnych zostaną 

udzielone na piśmie.  

Odnosząc się do wniosku Radnego W. Wiśniewskiego dot. ewidencji majątku, prowadzenia 

spraw księgowych straży stwierdził, że należałoby się nad tym pochylić jednakże takich 

obowiązków nie da się dołożyć pracownikom już zatrudnionym a,  należałoby zatrudnić kolejną 

osobę. Następnie odniósł się do zmian w budżecie, które w trakcie roku są nieuniknione. 

Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Pan Przewodniczący nawiązując do wypowiedzi Pana Wójta, przytoczył słowa byłej Skarbnik 

Gminy Pani H. Szagańskiej „ budżet jest tworem żywym, on cały czas się porusza i 

nieuniknione jest abyśmy nie wprowadzali żadnych zmian’’. Następnie odniósł się do wniosku 

Pana radnego W. Wiśniewskiego zwracając uwagę, że to Pan Wójt jest odpowiedzialny za 

organizację pracy Urzędu Gminy i bierze w pełni odpowiedzialność za kwestię, które 

wymagane są poprzez odpowiednie przepisy.  

Radny W. Wiśniewski zabierając głos podkreślił, że ustawa o ochotniczych strażach pożarnych 

wskazuje, że  na wniosek OSP gmina ma obowiązek realizowania działań o których wspomniał.  

Radny B. Pokorski poinformował, że jako Prezes OSP  złożył tożsamy wniosek jaki złożyła 

jednostka OSP Jesionowo i również nie otrzymał odpowiedzi w stosownym terminie stąd też 

wniosek, że można byłoby złożyć skargę na działalność Wójta Gminy.   

15. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Przelewice. 

Dyskusji nie było.  

16. Wolne wnioski, pytania, oświadczenia. 

Radny E. Skwarek zabierając głos wspomniał o drodze obok krzyża w m. Lubiatowo, a 

mianowicie należałoby dokonać tam konkretnych poprawek dot. odwodnienia tej drogi. 

Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Radny D. Janasik zabierając głos wyraził swoje zniesmaczenie, smutek zaistniałą sytuacją w 

Radzie jaką dostrzegł w ciągu mijających posiedzeń. Zwrócił się do członków Klubu i 

wypowiedzi Radnego K. Soski, aby nie okładać się maczetami po czym stwierdzenie, że grupa 

8 radnych obsadziła większość w komisach po to by mieć swoich przewodniczących i być może 

zrobiła to dla pieniędzy jest niesmaczne. W dalszej części wypowiedzi Pan Radny D. Janasik 
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zadeklarował chęć współpracy. Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie 

www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Radny K. Soska stwierdził, że słowa wypowiedziane przez Radnego D. Janasika są pierwszym 

gestem wyciągnięcia ręki do współpracy ponieważ do chwili obecnej wszystkie dzisiejsze 

propozycje zgłoszone przez klub Radnych zostały odrzucone. Wypowiedź w całości do 

odsłuchania na stronie www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Radny B. Pokorski odniósł się do wypowiedzi Radnego D. Janasika. Stwierdził, że najbliższa 

sesja, która się odbędzie pokaże ilu będzie przewodniczących ze strony radnych z ramienia 

Pana Wójta, a ilu ze strony klubu Radnych. W dalszej części wypowiedzi odniósł się do 

głosowań podczas dzisiejszej sesji. Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie 

www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Radna D. Pitura zabierając głos poruszyła problem zgłaszany przez mieszkańców, a 

mianowicie braku dostępnych miejsc parkingowych przy Urzędzie Gminy w Przelewicach dla 

osób odwiedzających Urząd.  Zwróciła się z pytaniem czy takie sygnały docierały do Pana 

Wójta bądź do Urzędu Gminy, a jeżeli tak to czy coś w tym kierunku zostało już zrobione . 

Radny D. Janasik zabierając głos poinformował, że głosował za kandydaturami radnych 

będących członkami klubu OKS, do poszczególnych składów komisji. Wypowiedź w całości 

do odsłuchania na stronie www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Radny E. Skwarek podkreślił, że wszyscy jesteśmy Radnymi Gminy Przelewice i będziemy 

współpracować, jednakże możemy różnić się w wielu kwestiach.  

Pan Przewodniczący zabierając głos poinformował radnych o zbliżającym się upływie 

składania oświadczeń majątkowych do Biura Rady. Następnie poinformował o obradach III 

Sesji Rady Gminy, a także przekazał radnym informację o zaproszeniu Dyrektora NSP w 

Przelewicach o Pikniku Rodzinny. Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie 

www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

W dalszej części obrad pan Przewodniczący udzielił głosu mieszkaniecowi Gminy pan J. 

Smyka, który odniósł się do problemu o jakim wspomniała Radna D. Pitura, a mianowicie o 

dostępności miejsc parkingowych przy Urzędzie Gminy dla mieszkańców. W dalszej części 

swojej wypowiedzi podzielił się spostrzeżeniami nt. mijających obrad. Wypowiedź w całości 

do odsłuchania na stronie www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 



Strona | 17  
 

Pan Wójt odniósł się do problemu jaki zgłosiła Radna D. Pitura oraz mieszkaniec gminy w 

kwestii dostępności miejsc parkingowych przy Urzędzie Gminy. Wypowiedź w całości do 

odsłuchania na stronie www.rada.przelewice.pl – zakładka nagrania. 

Wskutek wyczerpania porządku obrad Pan Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia II Sesji 

Rady Gminy Przelewice IX kadencji. 

Protokół sporządziła A. Kowalczyk 

Płyta CD z nagraniem Sesji w załączeniu do protokołu. 

 


